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REVISTA PRESEI 
 

 Miting DE AMPLOARE la Dacia: Mii de angajați din industria auto ies în stradă pentru a protesta împotriva 
deciziilor Guvernului 
Aproximativ 10.000 de angajaţi, în principal din industria auto, din care circa 5.000 ai Dacia, sunt aşteptaţi, marţi, 
la un miting în faţa Casei de cultură a sindicatelor din Mioveni, principala nemulţumire fiind trecerea contribuţiilor 
sociale de la angajator la angajat, potrivit liderului Sindicatului Autoturisme Dacia (SAD), Nicolae Pavelescu. 
Mitingul este programat să înceapă la ora 13.00, pe platoul din faţa Casei de cultură a sindicatelor din Mioveni. 
Sindicaliştii vor protesta faţă de trecerea contribuţiilor sociale de la angajator la angajat şi faţă de de întârzierile în 
cazul autostrăzii Sibiu-Piteşti, dar cer şi un contract colectiv la nivel de ramură industrială, potrivit liderului 
Sindicatului Autoturisme Dacia, Nicolae Pavelescu. 
El a precizat că protestul efectiv va dura o oră şi jumătate, dar durata totală a acestuia se va întinde la trei ore, iar 
producţia va fi afectată cel mai probabil doar în ziua respectivă, urmând ca decalajul să fie recuperat până la 
finalul lunii. 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, şi premierul Mihai Tudose, aflaţi, joi, în vizită în judeţul Hunedoara, au susţinut din nou 
că trecerea contribuţiilor sociale de la angajator la angajat nu va genera reduceri de salarii ci, dimpotrivă, "este 
pentru prima dată când se măresc salariile într-un mod serios pentru toată lumea". 
Dragnea a spus că "niciun om de afaceri normal la cap şi de bună-credinţă nu îşi va permite să se folosească de 
această modificare pentru a scădea salariul angajatului", în timp ce premierul a criticat şi ironizat sindicatele, 
susţinând că sunt de neînţeles şi că "au ajuns la o logică strâmbă plecând de la premisa că "închidem ţara şi n-o să 
mai muncească nici albinele". 
Luni ar fi urmat să fie o şedinţă de extraordinară consacrată adoptării măsurilor fiscale, după ce aceasta a fost 
amânată vineri. La Asociaţia Muncipiilor premierul a spus că miercuri este şedinţa de Guvern, însă a exclus 
discutarea transferului contribuţiilor către angajaţi. Ulterior, ministrul Finanţelor, Ionuţ Mişa, a declarat, însă, că a 
avut o discuţie cu premierul Mihai Tudose şi cu liderul PSD Liviu Dragnea, iar ordonanţa de urgenţă privind noile 
măsuri fiscale va intra miercuri în şedinţa de Guvern. 
”Se poate aplica Legea salarizării fără niciun fel de probleme. În momentul în care a fost gândit transferul 
contribuţiilor ca măsură în programul de guvernare a fost luat în calcul tot ansamblul măsurilor fiscale şi nu va fi 
niciun efect negativ asupra legii salarizării”, a susţinut Mişa, conform News.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 SURSE - Liviu Dragnea s-a impus în bătălia cu Mihai Tudose: ce s-a decis în negocierile de la Vila Lac 
Sunt zile extrem de agitate în PSD, iar tensiunile dintre Liviu Dragnea și Mihai Tudose au escaladat din nou, după 
episodul în care premierul a cerut decapitarea a doi miniștri, Rovana Plumb și Sevil Shhaideh. 
De data aceasta, miza a fost reprezentată de modificările la Codul Fiscal privitoare la trecerea contribuțiilor de la 
angajat la angajator. Întreaga nebunie a pornit, vineri, când Mihai Tudose a anulat ședința de Guvern și a dat 
primul semnal public că nu este de acord cu măsura. 
Surse din PSD ne-au explicat că a urmat un weekend extrem de agitat, în care s-a negociat din toate părțile 
căutându-se un compromis între Liviu Dragnea și Mihai Tudose. Tensiunile s-au intensificat în noaptea de 
duminică spre luni, când devenea imperios necesar să se adopte o decizie. 
”Toată noaptea s-a negociat și de la o oră la alta soluția se schimba. Acum se convenea că introducem aceste 
măsuri în ședința de Guvern de miercuri, în ora următoare pica totul, Așa s-a desfășurat totul. A fost o nebunie”, 
ne-au precizat surse din conducerea PSD. 
În cele din urmă, Liviu Dragnea și Mihai Tudose s-au confruntat direct, într-o întâlnire la Vila Lac. Sursele noastre 
susțin că liderul PSD s-a impus în fața premierului, având de partea sa un sprijin masiv din partea partidului. 
Ca urmare a păcii de la Vila Lac, trecerea contribuțiilor de la angajat la angajator va fi adoptată în ședința de 
Guvern, car va avea loc miercuri. 
Acest nou episod în care au explodat tensiunile în interiorul PSD aduce cu sine o altă realitate. Premierul Mihai 
Tudose a pierdut sprijinul liderilor PSD care îl susțineau imediat după Comitetul Executiv, în care s-a încercat un 
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puci la Liviu Dragnea. Liderul PSD a reluat controlul asupra partidului, iar din acest punct va fi foarte interesant de 
văzut cum vor evolua relațiile în interiorul PSD. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 UPDATE Senat: Moțiunea simplă împotriva ministrului Finanțelor, respinsă 
Moțiunea simplă "'Finanțista' ministrului Mișa, un film prost despre faliment, cu acces gratuit", inițiată de 
senatorii PNL, PMP și USR, a fost respinsă luni în ședința de plen a Senatului. 
Prin moțiune, semnată de 39 de senatori de la PNL, PMP și USR, s-a cerut demisia ministrului de Finanțe, Ionuț 
Mișa. 
În favoarea moțiunii au votat 33 senatori, 8 s-au abținut și 68 senatori s-au pronunțat împotrivă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Adunările generale ale judecătorilor și procurorilor resping "pe bandă rulantă" legile justiţiei 
Adunările generale ale judecătorilor și procurorilor resping pe bandă rulantă modificările esențiale din 
proiectele depuse la Camera Deputaților privind legile justiției, a transmis luni seară Forumul Judecătorilor. 
Aceste adunări generale au fost organizate începând cu data de 3 noiembrie 2017 și se află în plină desfășurare, 
rezultate parțiale de la cele organizate până astăzi, 6 noiembrie 2017, fiind comunicate Asociației Forumul 
Judecătorilor din România și Consiliului Superior al Magistraturii. 
Forumul Judecătorilor din România a sugerat tuturor adunărilor generale ale judecătorilor și procurorilor 
respingerea în bloc a celor trei proiecte.  
"Toate aceste proiecte sunt considerate de FJR a fi de retrograde, scrise în mare grabă, cu vizibile necorelări și 
lacune, fără o expunere de motive corespunzătoare, nu are nicio legătură cu modernizarea unei justiții într-o 
evoluție pozitivă vizibilă, lăudată de rapoartele succesive ale Mecanismului de cooperare și verificare, 
ci reprezintă un simplu episod din serialul „Experiment judiciar”, derulat la foc continuu în ultimul an. 
Asupra unui proiect asemănător, preluat în parte în această nouă inițiativă, Plenul Consiliului Superior al 
Magistraturii a emis un aviz negativ, ținând seama de voturile exprimate în numeroase adunări generale ale 
judecătorilor și procurorilor de la instanțe și parchete. În cursul lunii octombrie 2017, aproximativ 4000 de 
judecători și procurori români, adică mai mult de jumătate din numărul lor total, și-au însușit Memoriul pentru 
retragerea proiectului de modificare a ”legilor justiției”, adresat Guvernului României. Susținătorii memoriului au 
considerat că aceste modificări promovate de Ministrul Justiției încalcă flagrant Mecanismul de cooperare și 
verificare, rapoartele sale constante și fundamentele unei magistraturi firești într-un stat democratic. 
Consiliul Superior al Magistraturii, garantul independenței justiției, are obligația de a ține seama de această 
consultare a corpului magistraților și de a emite un aviz negativ privind propunerile de modificare a legilor justiției 
depuse la Camera Deputaților. 
Remarcăm și faptul că există riscul textul trimis spre avizare către Consiliul Superior al Magistraturii și asupra 
căruia acest organism urmează să își dea avizul, să fie completat cu texte noi, necunoscute astăzi, care nu sunt 
prezentate corpului magistraților și față de care nu va exista o consultare reală, dar nici măcar juridică, în 
condițiile unei imposibilități obiective de analiză (există riscul real ca multe dintre texte să se nască ulterior, la 
nivelul Parlamentului). 
Deși avizul Consiliului Superior al Magistraturii este necesar și obligatoriu din perspectiva existenței sale, în cazul 
legilor în discuție, el nu poate fi dat în mod legal în această fază a procedurii, cu privire la texte care se vor naște în 
viitor și care nu îi vor fi prezentate niciodată spre analiză", a transmis FJR. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 UPDATE Iohannis: S-ar impune o amânare semnificativă a măsurilor fiscale 
Președintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că s-ar impune o amânare semnificativă a modificărilor legislației 
fiscale, precizând că termenul de aplicare a acestora la 1 ianuarie 2018 este inoportun. 
"Am văzut cu toții că în afară de inițiatori toată lumea este împotriva acestor modificări. Cred că trebuie să dea de 
gândit oricui care dorește să facă modificări atât de ample și vede că nu vrea nimeni să meargă pe aceeași linie. 
Cred că minim, minimorum s-ar impune o amânare semnificativă, un studiu foarte bine fundamentat și atunci 
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lucrurile se pot discuta în liniște. După părerea mea, este total, dar total inoportun să se țintească ca și dată de 
implementare 1 ianuarie 2018", a afirmat Iohannis, după ce a participat la Ateneu la Gala Asociației Municipiilor 
din România. 
El a reiterat că modificările reprezintă o "țopăială" fiscal-bugetară a Guvernului. 
"Cred că vă amintiți că acum puține zile, săptămâna trecută, mi-am arătat întregul scepticism față de anunțatele 
modificări în legislația fiscală. Am numit acest comportament al PSD în materie o țopăială fiscal-bugetară și tot ce 
am văzut la televizor și tot ce am auzit și astăzi îmi confirmă că evaluarea mea a fost cât se poate de exactă. Aș fi 
preferat să văd astăzi un Guvern hotărât să facă evaluări serioase, să avem simulări făcute de adevărați specialiști, 
să vedem dacă aceste măsuri sunt într-adevăr cele mai bune sau nu. Nu am văzut așa ceva, am văzut în schimb 
întâlniri tot între aceiași politicieni care au ieșit tot cu aceleași opinii", a afirmat șeful statului. 
El a arătat că nu a mai discutat cu premierul Mihai Tudose. 
Întrebat ce mai poate face în calitate de președinte dacă OUG privind măsurile fiscale va fi adoptată de Executiv în 
forma prezentată de ministrul de Finanțe, Ionuț Mișa, el a răspuns: "Vom vedea ce se va întâmpla în Guvern". 
Șeful statului nu intenționează să-i cheme la consultări pe liderii politici cu privire la starea finanțelor și modul în 
care se modifică Codul fiscal. 
"Această bulversare a fost produsă de coaliția care guvernează și nu au decât să rezolve problema", a afirmat 
Iohannis. 
El a susținut că un proiect de lege ar putea să vină cu noutăți. 
"Un proiect de lege bine fundamentat și discutat de toți partenerii — și mă gândesc aici și la sindicate, și 
patronate, și administrațiile publice locale — sigur ar putea să vină cu noutăți care nu ar fi rele, dar noutăți care 
sunt bine studiate și fundamentate", a declarat Iohannis. 
Schimbările la legislația fiscală sunt "cârpeli", potrivit președintelui. 
"Avem o Lege a salarizării care nici ea nu a fost gândită foarte profund. Pentru a o putea aplica este nevoie de 
astfel de cârpeli care, în loc să repare, strică mai mult", a spus președintele Iohannis. 
La remarca unui jurnalist că a promulgat Legea salarizării, șeful statului a precizat că el promulgă legi, dar că acest 
lucru nu înseamnă că și le și însușește. 
"Bineînțeles că eu promulg legile, dar asta nu înseamnă că mi le însușesc și aceste legi sunt promovate de 
Parlament. Ar fi ceva foarte interesant dacă aș putea să opresc legi prost făcute", a indicat președintele Iohannis. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis: Abordarea PSD-ALDE în legislația pe Justiție - contraproductivă; românii bine au făcut că și-au spus părerea 
Președintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că abordarea PSD-ALDE în ceea ce privește legislația pe Justiție este 
"contraproductivă" și a apreciat faptul că "românii și-au spus părerea". 
"Este lesne de înțeles de ce protestează românii fiindcă abordarea pe aceste modificări în legislația pe Justiție 
este, în primul rând, lipsită de transparență, sunt și aici, culmea, schimbări care se doresc a fi făcute împotriva 
sistemului și cred că această abordare pe care o are PSD-ALDE în ultima vreme de a merge întotdeauna împotriva 
tuturor este o abordare total contraproductivă, iar românii bine au făcut că și-au spus părerea", a afirmat 
Iohannis, întrebat despre protestele care au avut loc la sfârșitul săptămânii trecute. 
Președintele Klaus Iohannis a participat, luni, la Ateneu, la Gala Asociației Municipiilor din România. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 DNA oferă BOMBA SERII: 16 persoane au fost REȚINUTE în Dosarul CASMB 
Procurorii Direcţiei Naţionale Anticorupţie au reţinut, luni, 16 persoane în dosarul privind decontări ilegale de la 
CASMB, informează DNA. 
Procurorii din cadrul Direcției Naționale Anticorupție – Secția de combatere a corupției au dispus extinderea 
cercetărilor, punerea în mișcare a acțiunii penale și reținerea pentru 24 de ore, începând cu data de 6 noiembrie 
2017, a 16 inculpați, reprezentanți ai unor firme de servicii medicale la domiciliu. 
La data de 6 noiembrie 2017, cei 16 inculpați sunt prezentați Curții de Apel București cu propunere de arestare 
preventivă pentru 30 de zile. 
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Astfel, procurorii au dispus reținerea pentru 24 de ore a următorilor: 
BĂRBĂLĂU FLORINA-JENI, la data faptelor reprezentant legal al societăților comerciale S.C. Home Med Expert 
S.R.L. și S.C. Lara Med Serv S.R.L., sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- înșelăciune, în formă continuată (12 acte materiale), 
CIOCÂLTEU VIOLETA-LOREDANA, la data faptelor administrator al societăților comerciale S.C. Frontida S.R.L. și, 
respectiv, S.C. Home Medical Concept S.R.L., sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- înșelăciune, în formă continuată (27 acte materiale), 
DURNAC ANIȘOARA, la data faptelor administrator al societăților comerciale S.C. Frontida S.R.L. și, respectiv, S.C. 
Home Medical Concept S.R.L.,sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate la înșelăciune în formă continuată (27 acte materiale), 
CONSTANTINESCU CRINA-ELENA, MICULESCU ADELA-GABRIELA, la data faptelor administratori ai S.C. Micon Life 
S.R.L., sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
MICULESCU SILE, la data faptelor administrator al S.C. Micon Life S.R.L., sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate la înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
GLĂVAN LEONTIN-MILUȚĂ, la data faptelor reprezentant legal al S.C. Salvitae S.R.L., cercetat sub aspectul 
săvârșirii infracțiunilor de: 
- înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
GLĂVAN ELENA, la data faptelor asociat în cadrul S.C. Salvitae S.R.L., sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate la înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
VULPE EUGENIU, la data faptelor administrator în fapt al S.C. Claritas Servicii Medicale S.R.L., sub aspectul 
săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate la înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
CARACULACU ADRIANA-GEORGETA la data faptelor avocat în Baroul București, sub aspectul săvârșirii 
infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
NICU NICOLETA, la data faptelor administrator al reprezentant legal al S.C. Lara Med Serv S.R.L. sub aspectul 
săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- înșelăciune, în formă continuată (9 acte materiale), 
RUDEANU BUJOR, la data faptelor reprezentant legal al S.C. P.U.S.A. – MEDICAL CARE S.R.L., sub aspectul săvârșirii 
infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate la infracțiunea de înșelăciune, în formă continuată (15 acte materiale), 
AL ALOUL ADNAN, medic, sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate la infracțiunea de înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
GHEORGHE IULIANA, la data faptelor administrator al unui azil de bătrâni, cercetată sub aspectul săvârșirii 
infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- complicitate la infracțiunea înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
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ISPAS MARIJANA, la data faptelor reprezentant legal al S.C. Beta Medical Service S.R.L., sub aspectul săvârșirii 
infracțiunilor de: 
- înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale), 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
ROSMENTENIUC ADRIANA la data faptelor reprezentant legal al S.C. Home Medical Assistance S.R.L, sub aspectul 
săvârșirii infracțiunilor de: 
- constituire a unui grup infracțional organizat, 
- înșelăciune, în formă continuată (18 acte materiale). 
În referatul procurorilor de propunere a arestării preventive se arată că inculpații anterior menționați, în cursul 
anchetei penale, au încercat să influențeze martorii în cauză și să contrafacă mijloace de probă constând în 
înscrisuri, atât în mod direct, cât și prin determinarea altor persoane să adopte astfel de comportamente. 
Același referat arată că există date și probe potrivit cărora, începând din anul 2016, reprezentanții unor firme 
furnizoare de servicii medicale fără activitate reală ori legală, aflate în relație contractuală cu C.A.S.M.B., au aderat 
la grupul infracțional constituit din funcționari și conducători ai C.A.S.M.B. 
Începând cu luna martie 2017, gruparea infracțională a fost sprijinită și de președintele C.N.A.S., BURCEA Marian. 
Grupul infracțional a fost constituit astfel ca, prin comiterea unor infracțiuni (înșelăciune, fals intelectual, fals în 
înscrisuri sub semnătură privată, uz de fals, fals informatic, abuz în serviciu), Fondul național unic al asigurărilor 
sociale de sănătate (F.N.U.A.S.S.) să fie fraudat prin decontarea nelegală a unor servicii de îngrijiri medicale la 
domiciliu fictive, iar banii din acest fond să nu fie folosiți pentru îngrijirea medicală la domiciliu a asiguraților care 
aveau nevoie reală de aceste servicii, în mod gratuit. 
În plus, inculpații participanți la grupul infracțional au construit, în mod repetat, proceduri netransparente și 
extrem de complicate ca măsură de precauție împotriva oricărei încercări de devoalare a modului nelegal de 
cheltuire a Fondului național al asigurărilor sociale de sănătate, iar conducătorii instituției, deși au avut cunoștință 
de activitățile infracționale, nu au dispus măsuri pentru verificarea, tragerea la răspundere și sancționarea celor 
care au acționat în scopul fraudării banilor de la C.A.S.M.B. . 
În concret, în perioada 2016 - 2017, inculpații reprezentanți ai furnizorilor autorizați de servicii medicale, au indus 
în eroare C.A.S.M.B. prin aceea că au prezentat ca fiind adevărate unele situații nereale (raportări false în ceea ce 
privește conținutul serviciilor medicale prestate, asiguratul care a primit îngrijirile, data, ora și persoana care a 
efectuat serviciul medical), ceea ce a condus la efectuarea de plăți necuvenite pentru servicii care nu au fost 
prestate. Astfel, au fost încasate de firmele inculpaților anterior menționați sume necuvenite cuprinse între 
151.098 lei și 3.041.650 lei. 
Prin contribuția infracțională a trei funcționare din cadrul C.A.S.M.B. (Mocanu Gabriela-Rodica, Petrescu Mina-
Elena și Sardare Jeana, cercetate în stare de arest preventiv), datele nereale, pe baza cărora reprezentanții 
firmelor au făcut raportările false, au fost înregistrate, șterse și reînregistrate în Sistemul Informatic Unic Integrat 
(S.I.U.I.), astfel încât serviciile medicale fictive să poată fi validate în S.I.U.I. 
În concret, reprezentanți ai furnizorilor autorizați de servicii medicale, interesați în decontarea unor servicii 
medicale fictive sau nevalidate în Sistemul Informatic Unic Integrat (S.I.U.I.) au fost cooptați în schema 
infracțională de inculpatele Mocanu Gabriela-Rodica, Petrescu Mina-Elena și Sardare Jeana, funcționare în cadrul 
C.A.S.M.B. . Identificarea furnizorilor care aveau interesul să deconteze nelegal servicii medicale a fost simplă, 
întrucât inculpatele aveau ca atribuții de serviciu verificarea dosarelor depuse de persoanele asigurate, pentru 
aprobarea îngrijirilor medicale la domiciliu, precum și verificarea documentelor depuse de furnizori (firmele 
furnizoare de servicii medicale) în vederea decontării serviciilor medicale prestate. În măsura în care constatau că 
actele depuse de firme nu corespundeau standardelor legale (recomandări medicale incomplete, raportări în fals 
de îngrijiri medicale la domiciliu în perioada în care asiguratul era internat sau decedat, raportarea în fals a unor 
servicii medicale la domiciliul asiguratului de către asistenți medicali care figurau în același timp cu activitate 
medicală în clinici, cabinete medicale etc.), inculpatele îi abordau pe furnizori și îi „învățau” să facă modificările 
necesare pentru a evita sancțiunile legale, pentru a obține decizii favorabile de decontare a îngrijirilor medicale la 
domiciliu și chiar pentru a întocmi fictiv raportări de servicii medicale, cu privire la pacienți care nu au primit 
îngrijiri ori cu privire la asistenți medicali care nu au prestat serviciile raportate. 
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De menționat că, deși teoretic aprobarea îngrijirilor medicale la domiciliu presupune doar depunerea dosarului 
propriu de către asigurat sau de către împuternicitul său legal, fără implicarea firmelor, în realitate, firmele sunt 
cele care inițiază relația cu asigurații, le acordă consiliere pentru întocmirea dosarului care trebuie depus la 
C.A.S.M.B. și, în multe cazuri, plătesc un avocat comun care depune documentele în calitate de împuternicit legal. 
Cele trei funcționate de la C.A.S.M.B. dădeau asigurări că dosarele depuse de către firmele agreate vor fi și 
aprobate. În acest sens, recomandările medicale erau înlocuite cu altele completate într-o modalitate indicată de 
inculpate, indicațiile fiind menite să garanteze că numai acele cereri vor fi aprobate, în defavoarea altora. 
Un alt tip de ajutor acordat de inculpate reprezentanților firmelor agreate a vizat furnizarea de informații din 
bazele de date la care aveau acces (în S.I.U.I. sunt înregistrate toate informațiile medicale privind asiguratul sau 
medicii aflați în relație contractuală cu casele de sănătate, inclusiv consultații, recomandări medicale, 
medicamente prescrise, servicii medicale prestate de spitale, clinici, furnizori, serviciile prin apelul unic de urgență 
112 etc.). Aceste informații erau necesare pentru ca raportările false să nu fie depistate, mai exact pentru ca 
pacientul raportat în fals cu îngrijiri medicale la domiciliu să nu fie decedat, internat în spital ori preluat de 
ambulanță ori asistentul medical să nu aibă suprapunere de program cu activitatea medicală raportată în cadrul 
unei unități sanitare sau să nu acumuleze un număr de ore de muncă imposibil de prestat sau peste numărul de 
ore prevăzut în contractul de muncă și în contractul încheiat cu C.A.S.M.B. 
Deși procedura C.A.S.M.B. prevede că listele cu programul de lucru al asistenților medicali din luna precedentă 
(denumite grafice) trebuie raportate la C.A.S.M.B. până în data de 10 a lunii curente, se poate observa că 
furnizorii agreați, aflați în conivență infracțională cu funcționarele C.A.S.M.B., obișnuiau să conceapă fraudulos 
aceste raportări și după o lună față de momentul în care serviciile medicale erau pretins prestate și chiar după 
data de facturare (decontul trebuie întocmit până în data de 20 a lunii următoare celei în care a fost prestat 
serviciul). Înregistrarea „graficelor” în S.I.U.I. este indispensabilă pentru validarea raportărilor în S.I.U.I. referitoare 
la serviciile medicale prestate, întrucât pe baza serviciilor raportate și validate se calculează sumele de bani ce 
urmează a fi decontate furnizorilor. 
Inculpaților li s-au adus la cunoștință calitatea procesuală și acuzațiile, în conformitate cu prevederile art. 309 Cod 
de procedură penală. 
În același dosar sunt cercetate și alte persoane fizice și juridice, între care 13 inculpați în stare de arest la 
domiciliu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Cea mai CONTROVERSATĂ lege a lui Șerban Nicolae a fost VOTATĂ, în Senat 
Senatul a adoptat luni cu 65 de voturi ”pentru”, 28 de voturi ”împotrivă” şi 6 abţineri iniţiativa legislativă a 
senatorului PSD, Şerban Nicolae, privind scutirea de taxe şi impozite pentru cazinouri, magazine şi pensiuni care 
se construiesc pe insule şi grinduri, inclusiv în Delta Dunării. 
Senatorul PSD, Şerban Nicolae, a depus, în luna martie, o propunere legislativă care prevede scutiri de taxe şi 
impozite pentru cei care îşi vor deschide cazinouri, săli de jocuri de noroc, magazine, pensiuni şi afaceri cu energie 
regenerabilă pe anumite terenuri, precum insule, grinduri şi alte suprafeţe „cu potenţial de exploatare 
economică”, scrie news.ro. 
Potrivit iniţiativei, în scopul dezvoltării activităţilor economice, creării de locuri de muncă şi creşterii veniturilor 
bugetare, se instituie un regim fiscal derogatoriu şi un regim juridic special, aplicabile unei anumite categorii de 
terenuri, construcţiilor edificate pe acestea şi activităţilor economice aferente. 
Terenurile la care se referă prezentul proiect se constituie din insule, grinduri şi alte suprafeţe de uscat, „cu 
potenţial de exploatare economică, rezultate prin acţiuni sau modificări naturale ale teritoriului ori prin lucrări de 
amenajare hidrotehnică şi care fac parte din domeniul public al statului”. 
Potrivit unui amendament al senatorului PSD, Eugen Teodorovici, dispoziţiile legii se aplică inclusiv terenurilor 
prevăzute de Legea nr. 82/1993 privind constituirea Rezervaţiei Biosferei „Delta Dunării”, terenurilor care au un 
regim de arie naturală protejată, terenurilor aflate în parcuri urbane şi în zone de agrement intravilan, terenurilor 
inundabile, terenurilor folosite pentru exploataţii agricole sau piscicole şi terenurilor pentru care există deja un 
regim fiscal derogatoriu. 
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Şerban Nicolae precizează că, prin derogare de la dispoziţiile art. 464 din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal, 
terenurile sunt scutite de impozitul pe teren şi taxa pe teren. 
În propunerea legislativă mai este precizat că activităţile economice ce se pot autoriza pe terenurile respective 
sunt cele de producţie de energie regenerabilă, turism, agrement, alimentaţie publică, comerţ cu amănuntul, 
jocuri de noroc, precum şi cele de servicii conexe acestora. 
Jocurile de noroc ce se pot organiza sunt jocuri de noroc caracteristice cazinourilor, cluburilor de poker şi jocuri 
bingo desfăşurate în săli de joc. 
Potrivit sursei citate, pentru jocurile de noroc, toate taxele şi impozitele prevăzute de dispoziţiile OUG 77/2009 
privind organizarea şi exploatarea jocurilor de noroc se reduc cu 50%. 
Totodată, pentru construcţiile şi activităţile economice realizate pe terenurile respective, taxele şi impozitele 
locale calculate şi datorate potrivit dispoziţiilor Capitolului IX – Taxe şi impozite locale din Legea nr. 227/2015 
privind Codul fiscal se reduc cu 50%. 
„În limitele competenţelor legale, autorităţile publice locale pot adopta măsuri stimulative, scutiri şi alte facilităţi, 
cu caracter temporar sau permanent, care să contribuie la stimularea investiţiilor şi a dezvoltării activităţilor 
economice, în condiţiile prezentei legi”, se mai arată în textul propunerii legislative. 
Senatorul PSD susţine, în expunerea de motive, că propunerea vizează modificarea şi completarea sistemului de 
facilităţi fiscale, cu scopul explicit de a crea un cadru legal stimulativ pentru dezvoltarea unor activităţi economice 
pe anumite terenuri, cu specific aparte. 
„În prezent, există în zona bazinelor hidrologice, suprafeţe de uscat rezultate fie prin efectul acţiunii naturale al 
apei şi solului, fie prin efectul unor lucrări de amenajări hidrotehnice (îndiguiri, baraje, lacuri de acumulare, 
desecări, devieri şi sistematizări de cursuri de apă). Aceste terenuri se constituie în insule, grinduri şi alte 
asemenea, unele având potenţial de exploatare economică”, mai arată Şerban Nicolae. 
Potrivit social-democratului, locuri de muncă, creşterea veniturilor statului, valorificarea potenţialului economic şi 
dezvoltare durabilă ar putea fi rezultatul unor reglementări fiscale prin care investitorii să fie stimulaţi să-şi 
implice resursele şi abilităţile antreprenoriale, în interesul comunităţii. 
„Principala ţintă o reprezintă activităţile de producţie de energie regenerabilă, turism, agrement, alimentaţie 
publică, comerţ, jocuri de noroc, precum şi serviciile conexe acestora”, şi-a încheiat Şerban Nicolae expunerea de 
motive a propunerii legislative. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 

 ȘOC european pentru abuzul în serviciu din România: VERDICTUL dat de șeful Curţii de Justiţie a Uniunii 
Europene 
Preşedintele Curţii de Justiţie a Uniunii Europene, Koen Lenaerts, a declarat luni că infracţiunea de abuz în serviciu 
nu ar trebui să depindă, în principiu, de dimensiunea pagubelor, subliniind că poate exista o faptă penală ce nu 
provoacă pagube, dar este în continuare faptă penală. 
Koen Lenaerts a efectuat luni o vizită la sediul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, unde s-a întâlnit cu şefa instanţei 
supreme, Cristina Tarcea, scrie agerpres.ro. 
La finalul întrevederii, Koen Lenaerts a ţinut o scurtă conferinţă de presă, în cadrul căreia a fost întrebat de 
jurnaliştii români dacă se impune un prag valoric pentru infracţiunea de abuz în serviciu. 
"Sunt mai mult sau mai puţin în temă. Pot doar să spun că, dacă vorbim de criminalizare, atunci principiul de bază, 
ce îl au în comun toate statele membre ale UE şi UE însăşi, este că actul ce constituie faptă penală trebuie 
identificat clar. Astfel, atenţia trebuie să fie pe definiţia actului de corupţie sau actul ce duce la o faptă penală - 
actul de a nu îndeplini îndatoririle de serviciu -, actul acela ar trebui să fie definit clar. Nu ar trebui să depindă, în 
principiu, de dimensiunea pagubelor, pentru că poate exista o faptă penală ce nu provoacă pagube, dar este în 
continuare faptă penală. Astfel, criminalizarea este diferită de compensarea pagubelor ce pot sau nu să fie 
provocate. Şi dacă sunt provocate, pot fi de o măsură mai mare sau mai mică. Asta este, conceptual vorbind, o 
discuţie separată", a răspuns Koen Lenaerts. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Lovitură dură pentru salariaţii part time! Cum vor fi taxaţi după trecerea contribuţiilor în sarcina lor 
 
Creșterea salariului minim brut pe economie la 1.900 de lei și transferul celor mai importante contribuții sociale 
din sarcina angajatorului în cea a angajatului sunt două prevederi ce ar urma să intre în vigoare începând cu anul 
viitor. 
Creșterea salariului minim brut pe economie cu 450 de lei este menită să atenueze efectul transferului 
contribuțiilor pentru pensii (CAS) și sănătate (CASS) la angajat, însă cei care au contracte de muncă cu timp parțial 
vor fi afectați dur de aceste măsuri, înregistrând pierderi substanțiale ale veniturilor nete, scrie avocatnet.ro. 
Astfel, persoanele care lucrează în baza unor contracte de muncă cu timp parțial datorează CAS și CASS la nivelul 
celor plătite pentru un salariu minim brut pe țară, astfel: 

 CAS aferentă condițiilor normale de muncă va fi, fin 2018, de 25%; 
 CASS va fi, din 2018, de 10%. 

În cazul în care o persoană lucrează în baza unui contract individual de muncă cu timp parțial de patru ore/zi, 
salariul brut va putea fi de cel puțin 950 de lei, iar pentru acest venit se vor datora următoarele contribuții sociale 
calculate prin raportare la salariul minim brut pe economie: 

 CAS va fi de 475 de lei; 
 CASS va fi de 190 de lei. 

Prin urmare, salariul net al unei persoane ce se va regăsi în această situație va fi de 285 de lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Președintele Klaus Iohannis la Gala Asociației Municipiilor: "Nu mai poate fi amânată o reformă administrativ-
teritorială" 
Președintele Klaus Iohannis a participat luni seară la prima ediție a Galei Asociației Municipiilor din România, care 
premiază administrațiile locale pentru rezultate notabile în diferite domenii. A fost un prilej pentru șeful statului 
de a atrage atenția asupra necesității unei reforme administrativ-teritoriale, care să diminueze decalajele de 
dezvoltare între regiuni. 
"Dintre urgențe, descentralizarea este, după părerea mea, de departe una dintre prioritățile momentului", a 
subliniat șeful statului. 
"Acest proces a devenit de-a lungul timpului un subiect îndelung dezbătut și menționat, însă el nu a fost pus în 
practică din cauza, probabil, a superficialității cu care a fost tratat. Iar zilele acestea trăim iarăși unul dintre acele 
momente când se încearcă schimbarea întregii baze a Codului Fiscal fără ca aceste lucruri să fie, în detaliu 
discutate, de exemplu, cu dumneavoastră. Sper să reușiți să convingeți guvernanții că lucrurile pot fi rezolvate și 
mai bine", a arătat președintele. 
"Este o realitate tristă, nu doar cazul menționat, ci și în alte domenii cheie, o consecință a faptului că în România 
lipsește deseori viziunea unitară pe termen lung. Acum, după 10 ani de apartenență la Uniunea Europeană, cred 
că suntem cu toții conștienți că nu mai poate fi amânată o reformă administrativ-teritorială. Fără îndoială, aceasta 
este singura soluție pentru diminuarea decalajelor de dezvoltare între regiuni și singura prin care se poate asigura 
armonizarea economică și socială între acestea", a adăugat șeful statului. 
"În același timp, devenită aproape o preocupare cotidiană pentru toată lumea, infrastructura de transport rămâne 
de multe ori restanță care performează doar 'pe hârtie', în studii de fezabilitate sau în hărți frumos colorate. De 
aceea, trebuie făcute serioase eforturi în această direcție, pentru că de aceste lucrări depinde, în definitiv, 
calitatea vieții oamenilor", a mai atras atenția președintele. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 APIA autorizează plăți de peste 875 de milioane de euro pentru un număr de 727.214 fermieri 
Agenția de Plăți și Intervenție pentru Agricultură (APIA) a autorizat, până în prezent, plăți în sumă de 875,25 
milioane de euro pentru un număr de 727.214 de fermieri care au depus cereri unice de plată, se arată într-un 
comunicat de presă al instituției, transmis marți AGERPRES. 
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Potrivit sursei citate, 604,73 milioane de euro au fost autorizate la plată din Fondul European de Garantare 
Agricolă (FEGA), iar diferența de 270,52 milioane de euro din Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală 
(FEADR) și cofinanțare de la bugetul de stat. 
De asemenea, APIA precizează că, în perioada 16 octombrie 2016 — 6 noiembrie 2017, a autorizat la plată suma 
de 2,765 miliarde de euro, din care 2,488 miliarde de euro în Campania 2016 din FEGA (Fondul European de 
Garantare Agricola), FEADR (Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurala) plus cofinanțare de la BN1 
(Bugetul Național) și BN (Bugetul Național), respectiv 276,83 milioane de euro ca măsuri de piață și comerț 
exterior, ajutoare de stat și alte reglări de plăți efectuate pentru campaniile precedente. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Investițiile prevăzute în proiectul de buget pe 2017 rectificat al companiei CFR SA scad cu aproape 38% 
Investițiile prevăzute în proiectul de buget pe 2017 rectificat al companiei CFR SA scad cu aproape 38%, la 1,878 
miliarde de lei, față de 3,024 miliarde de lei "prinși" în varianta din 22 martie. 
Potrivit instrumentului de motivare care însoțește proiectul de Hotărâre a Guvernului privind aprobarea bugetului 
de venituri și cheltuieli rectificat pe anul 2017 al companiei, publicat luni pe site-ul Ministerului Transporturilor, 
schimbările vizează modificarea alocațiilor de la bugetul de stat sub forma transferurilor, investițiilor, 
rambursărilor de credite externe și a programelor cu finanțare din fondurile externe, conform prevederilor 
Ordonanței de Urgență a Guvernului nr. 63/2017 cu privire la rectificarea bugetului de stat pe anul 2017. 
Astfel, alocațiile de la buget estimate în proiectul rectificat se situează la 79,379 milioane de lei, față de 88,199 
milioane de lei prevăzute în proiectul de buget publicat pe 22 martie 2017. 
Și cheltuielile de natură salarială prevăzute în proiectul de buget pe 2017 rectificat al companiei CFR SA scad cu 
18,5 milioane de lei, la 977,003 milioane de lei, față de sumele trecute în varianta din martie 2017, respectiv 
995,503 milioane de lei. Cheltuielile cu personalul prevăzute sunt de 1,192 miliarde de lei (1,212 miliarde de lei în 
cealaltă variantă), iar cheltuielile cu salariile s-au menținut la 899,856 milioane de lei. De asemenea, bonusurile 
totale s-au diminuat la 77,146 milioane de lei, de la 95,646 milioane de lei. 
Cu toate acestea, câștigul mediu lunar pe salariat determinat pe baza cheltuielilor de natură salarială a crescut la 
3.474,17 lei, de la 3.152,53 lei în varianta din aprilie 2017, în timp ce câștigul mediu lunar pe salariat determinat 
pe baza cheltuielilor cu salariile s-a menținut la 3.269,45 lei. 
Veniturile, egale cu cheltuielile, scad și ele în proiectul de buget rectificat la 4,391 miliarde de lei (4,885 miliarde 
de lei, în martie 2017). 
Compania are plăți restante de 58,255 milioane de lei și creanțe restante de 1,1 miliarde de lei. 
(Sursa: Agerpres) 
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